
   

 
 

 

Idrottsförvaltningen 

Box 8313 
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www.stockholm.se/idrottsforvaltningen 

 

Idrottsnämnden Utdrag ur protokoll fört vid 
sammanträde 2023-04-25, § 6  

  
  

   

 

 Tid Tisdagen den 25 april kl. 16:00 – 16:15 

 Plats Serafen, Hantverkargatan 2 L 

 Justering 
 
 
 

Fredagen den 28 april 2023 §§ 1-3, 5-10, 12, 13 

Omedelbart justerade paragrafer §§ 4, 11 

  

  

Närvarande  

 

 Beslutande ledamöter: 

Maria-Elsa Salvo (S), ordförande 

Mikael Peterson (C), vice ordförande 

Stian Armstad (S) 

 Petra Larsson (S) 

Hassan Jama (V)  

Ann Karlsson (V) 

Marie-Helena Fjällås (MP) §§ 9-13 

Anna Cederschiöld Stuart (M) 

Mikael Sundin (M) 

Leif Söderström (SD) 

Hanna Wistrand (L)  

 

Tjänstgörande ersättare 

Anders Öhrling (S) för Marie-Helena Fjällås (MP) §§ 1-8 

 

Ersättare:  

Anders Öhrling (S) §§ 9-13 

Onur Esinsel (S) 

Niki Konomi (S) 

Christoffer Hökmark (M) 

Peter Strandberg (M) 

Roine Löfgren (SD) 

Christoffer Heimbrand (L) 

 
 

 

 

Tjänstepersoner: 
 

 

Borgarrådssekreterare Sixten Svanberg (S), politisk sekreterare 

Anna Falk (C), förvaltningschef Marina Högland, Peter Ahlström,  

Susanne Olsson, nämndsekreterare Marie Norrberg. 
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§ 6 
Sänkt avgift för simskola i sex simhallar 
Dnr 3.1/2023/1294 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 
Nämnden föreslår kommunfullmäktige att besluta om sänkt avgift 
enligt ärendet. 
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 14 april 2023. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama 
m.fl. (V) och Anders Öhrling (S) föreslår (se beslutet). 
 

2) Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Anna 
Cederschiöld Stuart m.fl. (M) och Hanna Wistrand (L) 
föreslår: 

 
1. Att avvisa förslaget om sänkt avgift i vissa utvalda 

simhallar. 
 

2. Att fortsätta med nedsatt simskoleavgift baserat på 
hushållsinkomst. 

 
3. Att uppdra åt förvaltningen att utreda en modell som 

uppmuntrar till mer föreningsdriven simskola i områden 
där simkunnigheten är låg. 

 
Simkunnighet är förutom en möjlighet till fysisk aktivitet en 
livsviktig kunskap. Enligt läroplanen ska barn som går ut 
grundskolan kunna simma 200 meter varav 50 meter på rygg 
samt kunna klara nödsituationer i vatten för att få godkänt 
avgångsbetyg i idrott. Man kan alltså inte nog stötta skolan i 
detta uppdrag. Något som gjorde att simskola och barn- och 
ungdomars rätt till att lära sig att simma var en av grönblås 
främsta prioriteringar när vi var i majoritet. Exempelvis gjordes 
särskilda satsningar på simskolor som riktar sig till elever som 
inte klarar godkänt i ämnet ”idrott och hälsa”. Tillsammans med 
Stockholms simförbund gjordes även omfattande satsningar på 
vattenvaneträning och förberedande simskola för barn i 
ytterstaden som vi sedan utökade till hela staden.  
 
Under 2018 och 2019 genomförde idrottsnämnden ett 
pilotprojekt med temporärt sänkta avgifter för simskola i Farsta-, 
Vällingby-, Skärholmens- och Tensta sim- och idrottshall samt 
Husbybadet. Syftet var att få de områden där simkunnigheten är 
lägre att öka och minska hindret att av ekonomiska skäl välja 
bort simskola. Tyvärr kunde satsningen inte visa på att den 
tilltänkta målgruppen hade nåtts av projektet utan det visade sig 
istället att barn och ungdomar från innerstaden tog tiderna i 
simhallarna. Med anledning av detta fick idrottsförvaltningen i 
uppdrag att utreda andra metoder. Dessutom var det inte 
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juridiskt möjligt att fortsätta ha lägre avgift i endast fem simhallar 
utan för att fortsätta projektet behövde den sänkta avgiften 
införas i stadens samtliga simhallar. Förutom detta är det ur en 
demokratisk synvinkel ohållbart med olika tariffer, vi registrerar 
inte var människor bor och stockholmare får bada i vilken simhall 
de vill. Med lagt förslag får familjer med samma ekonomiska 
förutsättningar betala olika simavgifter beroende på vart de bor. 
 
För att göra en mer träffsäker satsning föreslog 
idrottsförvaltningen att istället sänka avgifterna för simskola för 
hushåll med låga inkomster på samtliga simhallar i Stockholm.  
Att vänstermajoriteten vill behålla denna satsning är bra men det 
är anmärkningsvärt att de vill införa något som redan visat sig 
vara ineffektivt. Dessutom påvisade pilotprojektet att denna 
satsning konkurrar ut de föreningar som bedriver simskola och 
har möjlighet att fånga upp barn i föreningslivet. Istället bör 
verktyg ges till föreningsdriven simskola för att locka fler att 
starta upp verksamhet i ytterstaden. 
 
Inget barn i Stockholm ska riskera att drunkna på grund av brist 
på simkunskap, detta gäller även våra vuxna stockholmare och 
vi ser att särskilda satsningar behövs för att nå denna grupp. 
Därför är det extra viktigt att de insatser vi gör är bevisat 
effektiva och verkligen gör skillnad. 
 
Leif Söderström (SD) ansluter till förslaget. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservation 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Anna Cederschiöld Stuart 
m.fl. (M) och Hanna Wistrand (L) reserverar sig mot beslutet 
med hänvisning till sitt förslag. 
Leif Söderström (SD) ansluter sig till deras förslag och 
reserverar även sig mot beslutet. 
 
 
 
 
 
 
Vid protokollet 
 
Marie Norrberg 


	zhLogo1
	lf_1Dokumentnamn
	zRefHead1
	zDokInfogaExtraPos
	DocType
	SmtrNr
	SmtrDate
	Start
	nyrad

